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MESTSKÁ ČASŤ BRATISLAVA-RAČA 
Miestny úrad, Kubačova 21, 831 06 Bratislava 35 
 

 

 

ZÁPISNICA 
zo zasadnutia Komisie kultúrnej a športovej, ktoré sa konalo 

dňa 04.06.2024 v zasadacej miestnosti Obecného domu, Alstrova 249 

 

 

Predsedníčka komisie:  Mgr. Monika Luknárová - ospravedlnená 

Podpredsedníčka komisie: Marta Štefánková  

 

Prítomní poslanci: Marta Štefánková, Ján Drotován, Ing. Júlia Štefanidesová 

 

Prítomní neposlanci: PhDr. Jana Maniková, Lucia Maniková, Branislav Kovačič 

 

Ospravedlnení poslanci: Mgr. Monika Luknárová, Dominik Vrba 

 

Ospravedlnení neposlanci: Mgr. Mário Khnandl 

 

Prizvaní/hostia: Ing. Peter Semanco – prednosta MÚ, Mgr. Marek Porvazník - vedúci 

OKaŠ 

 

Program: 

1. Otvorenie, schválenie programu  

2. Informácia o stave projektov rekonštrukcie KS Žarnovická, NKP Koloničova kúria a NKD – 

písomná informácia 

3. Návrh záverečného účtu mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2023 

4. Informácia o kultúrno-spoločenských podujatiach jún, Račianske kultúrne leto 2024 – písomná 

informácia 

Vyhodnotenie kultúrno-spoločenských apríl, máj – písomná informácia 

5. Informácia z oblasti športu – písomná informácia  

6. Rôzne 

7. Záver 

 
1. Otvorenie, schválenie programu 

Predsedníčka komisie Mgr. Monika Luknárová z dôvodu prebiehajúcej PN ospravedlnila svoju neúčasť 

na rokovaní komisie a poverila vedením komisie podpredsedníčku Martu Štefánkovú . Podpredsedníčka 

zasadnutie otvorila a konštatovala, že komisia je uznášaniaschopná.  

 

Meno a priezvisko Hlasoval za 
Zdržal sa 

hlasovania 

Hlasoval 

proti 
Nehlasoval 

Mgr. Monika Luknárová    

Marta Štefánková ✓    

Ing. Júlia Štefanidesová ✓     

Dominik Vrba      

Ján Drotován  ✓    

PhDr. Jana Maniková ✓    

Lucia Maniková ✓    

Mgr. Mário Khandl    

Branko Kovačič ✓    

Hlasovanie spolu: 6 0 0 0 

Program zasadnutia bol schválený. 



2/6 

Členka komisie PhDr. Jana Maniková požiadala doplniť nový bod do programu zasadnutia komisie - 
Návrh na pamätnú tabuľu R. Krampla. 

 

Podpredsedníčka komisie dala hlasovať o novom programe. 

 
Nový program:  

1. Otvorenie, schválenie programu  

2. Informácia o stave projektov rekonštrukcie KS Žarnovická, NKP Koloničova kúria a NKD – 

písomná informácia 

3. Návrh záverečného účtu mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2023 

4. Informácia o kultúrno-spoločenských podujatiach jún, Račianske kultúrne leto 2024 – písomná 

informácia 

Vyhodnotenie kultúrno-spoločenských apríl, máj – písomná informácia 

5. Informácia z oblasti športu – písomná informácia  

6. Návrh na pamätnú tabuľu  R. Krampla – písomná informácia PhDr. Jana Maniková 

7. Rôzne 

8. Záver 

 

Meno a priezvisko Hlasoval za 
Zdržal sa 

hlasovania 

Hlasoval 

proti 
Nehlasoval 

Mgr. Monika Luknárová    

Marta Štefánková ✓    

Ing. Júlia Štefanidesová ✓     

Dominik Vrba      

Ján Drotován  ✓    

PhDr. Jana Maniková ✓    

Lucia Maniková ✓    

Mgr. Mário Khandl    

Branko Kovačič ✓    

Hlasovanie spolu: 6 0 0 0 

Program zasadnutia bol schválený. 

 

2. Informácia o stave projektov rekonštrukcie KS Žarnovická, NKP Koloničova kúria a 

NKD – písomná informácia 

Materiál uviedla Marta Štefánková.  

 

1. KS Žarnovická - Projektová dokumentácia pre stavebné povolenie pre dielo „Rekonštrukcia KS 

Žarnovická“ a pre územné konanie diela „Prístavba KS Žarnovická a úpravy okolia“ boli odovzdané. 

Žiadosť o stavebné povolenie bola podaná dňa 29.05.2024.  

 
2. Koloničova kúria - z našej strany sa rieši vypovedanie Zmluvy o dielo na projektovú činnosť 

architekta, kvôli neplneniu si termínov a koordinácie s Pamiatkovým úradom. Reštaurátorský výskum 

na fasáde bol realizovaný, prebieha jeho spracovanie. Nadväzujúcim krokom je vypracovanie posudku 

sanácie navĺhania s návrhom opatrení, tak aby sme mohli pristúpiť k obnove prednej fasády. 

 

3. Nemecký kultúrny dom - samotná príprava projektovej dokumentácie a realizácia rekonštrukcie budú 

závisieť od rozpočtových možností mestskej časti v ďalších rokoch. Na Komisii životného prostredia, 

dopravy, výstavby, územného plánu a pre podporu vinohradníctva dňa 17.1.2024 bola odprezentovaná 

posledná verzia štúdie zúčastneným poslancom. Na základe požiadavky zníženia hlučnosti pri 

spoločenských podujatiach bola realizovaná revízia projektovej dokumentácie na dodávku a montáž 

vzduchotechniky, klimatizácie spoločenskej sály.    
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Diskusia: 

Semanco, k bodu 2, vypovedala sa Zmluva o dielo s architektom, Pamiatkový úrad sa bude riešiť 

samostatne, členovia komisie budú dodatočne informovaní (mail), či sa hľadá nový architekt pre 

vypracovanie projektovej dokumentácie a na koordináciu s Pamiatkovým úradom,  

    k bodu 3, v mesiaci august prebehne výmena parkiet v sále NKD.  

 

Členovia komisie sa oboznámili s predloženým materiálom a nemali otázky a ani pripomienky 

k materiálu.  

 

Uznesenie 11/04/06/24/KKaŠ/U 

Komisia kultúrna a športová berie na vedomie informáciu o stave projektov rekonštrukcie KS 

Žarnovická, NKP Koloničova kúria a Nemeckého kultúrneho domu v predloženom znení: 

 

Meno a priezvisko Hlasoval za 
Zdržal sa 

hlasovania 

Hlasoval 

proti 
Nehlasoval 

Mgr. Monika Luknárová    

Marta Štefánková ✓    

Ing. Júlia Štefanidesová ✓     

Dominik Vrba      

Ján Drotován  ✓    

PhDr. Jana Maniková ✓    

Lucia Maniková ✓    

Mgr. Mário Khandl    

Branko Kovačič ✓    

Hlasovanie spolu: 6 0 0 0 

Uznesenie bolo schválené. 

 

3. Návrh záverečného účtu mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2023 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco.  

 

Keďže rozpočet mestskej časti na rok 2023 nebol schválený do 31.12.2022, v zmysle §11 ods. 1 zákona  

č. 583/2004 o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov  

v znení neskorších predpisov, hospodárila mestská časť v režime rozpočtového provizória až do  

schválenia rozpočtu na rok 2023. Mestská časť dodržala počas rozpočtového provizória podmienku  

neprekročenia 1/12 celkových výdavkov podľa schváleného rozpočtu na rok 2022 za každý mesiac.  

Rozpočet mestskej časti na rok 2023 bol schválený dňa 17.1.2023 uznesením č. UZN 41/17/01/23/P ako  

vyrovnaný s výškou príjmov a 24.471.576 eur. V priebehu rozpočtového roka bolo potrebné reagovať  

na vývoj aktuálnej situácie, čo bolo zabezpečované prijatými rozpočtovými opatreniami v zmysle Čl. 6  

smernice starostu mestskej časti č. 4/2019 o zásadách rozpočtového hospodárenia mestskej časti.  

Celkovo bolo prijatých 19 rozpočtových opatrení, z toho šesť uzneseniami Miestneho zastupiteľstva  

mestskej časti a ostatné v právomoci starostu mestskej časti. Zoznam prijatých rozpočtových opatrení  

je uvedený v tabuľke č. 1. Po prijatí rozpočtových opatrení bol rozpočet mestskej časti vyrovnaný,  

celkové príjmy dosiahli výšku 29 846 960 eur a celkové výdavky dosiahli výšku 29 846 960 eur.  

 

Diskusia:  

 

Stanovisko 15/04/06/24/KKaŠ/S 

Komisia kultúrna a športová odporúča MZ MČ Bratislava-Rača schváliť Návrh uznesenia na rozdelenie 

výsledku hospodárenia v predloženom znení:  

1. schodok z bežného a kapitálového hospodárenia vo výške 400.681,96 eur zistený podľa §10 ods. 3 

písm. a) a b) zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov, ktorý sa upravuje o nevyčerpané prostriedky 

v celkovej sume 1.552.599,45 eur na upravený schodok 1.953.281,41 eur,  
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2. finančné vysporiadanie upraveného schodku podľa bodu 1 kladným zostatkom z finančných operácií 

zisteným podľa §10 ods. 3 písm. c) zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov,  

3. pridelenie nevyčerpaných účelových finančných prostriedkov vo výške 1.552.599,45 eur:  

3.1. poplatok za rozvoj v sume 480.356,53 eur do fondu rozvoja Rače,  

3.2. finančné prostriedky vo výške 1.072.242,92 eur do rozpočtu 2024 ako príjmové finančné operácie 

na financovanie bežných a kapitálových výdavkov,  

4. vrátenie upraveného výsledku celkového hospodárenia (prebytok) vo výške 678.856,98 eur do fondu 

rozvoja Rače. 

 

Meno a priezvisko Hlasoval za 
Zdržal sa 

hlasovania 

Hlasoval 

proti 
Nehlasoval 

Mgr. Monika Luknárová    

Marta Štefánková ✓    

Ing. Júlia Štefanidesová ✓     

Dominik Vrba      

Ján Drotován  ✓    

PhDr. Jana Maniková ✓    

Lucia Maniková ✓    

Mgr. Mário Khandl    

Branko Kovačič ✓    

Hlasovanie spolu: 6 0 0 0 

Stanovisko bolo schválené. 

 
4. Informácia o kultúrno-spoločenských podujatiach jún, Račianske kultúrne leto 2024 – 

písomná informácia 

Materiál uviedol Mgr. Marek Porvazník.  

 

Marek Porvazník informoval o blížiacich sa kultúrno-spoločenských podujatiach a Račianskom 

kultúrnom lete. Dňa 21.6. sa koná podujatie Otvorenie Račianskeho kultúrneho leta v amfiteátri 

v Knižkovej doline. Vyzdvihol vysokú účasť návštevníkov na oslavách MDD v amfiteátri 

a v športovom areáli na Sklabinskej ul.   

 

Diskusia:  

Maniková L., porozmýšľať nad programom na trase Hodov, chýbala tam hodová atmosféra, navýšiť 

rozpočet na kultúru,  

Štefánková, ak by sa navyšoval rozpočet, tak musia byť tieto finančné prostriedky pokryté, čiže náklad-

výnos,   

Maniková, je NKD dostatočne využívaný na komerčné prenájmy?,  

Štefánková, navrhuje Oddeleniu hospodárskej správy vypracovať analýzu príjmov a výdavkov NKD,  

KS Impulz, KS Žarnovická a amfiteáter- KD za rok 2023, nie je vhodná pozícia správa, prenájmy 

a upratovanie KS pre jedného zamestnanca,  

 

Členovia komisie navrhli vytvorenie novej pracovnej pozície– projektový manager Kultúrnych stredísk, 

ktorý by koordinoval správu a údržbu kultúrnych stredísk a amfiteátra, zabezpečoval zmluvy a dohliadal 

by na prenájmy, čiastočne by zastrešoval technické požiadavky Miestneho úradu a 

prenajímateľov súvislosti s aktivitami v strediskách,  taktiež koordinoval činnosť stredísk a oddelenia 

kultúry a športu, kontroloval a vyhodnocoval rentabilnosť, organizoval, plánoval a zabezpečoval 

marketing a dramaturgiu priestorov.  

 

Členovia komisie sa oboznámili s predloženým materiálom a berú na vedomie informácie o kultúrno-

spoločenských podujatiach v mesiacoch jún a Račianskom kultúrnom lete.   

 

Vyhodnotenie kultúrno-spoločenských podujatí apríl, máj – písomná informácia 

Materiál uviedol Mgr. Marek Porvazník.  
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Diskusia:  

 

Členovia komisie sa oboznámili s predloženým materiálom a berú na vedomie vyhodnotenie kultúrno-

spoločenských podujatí apríl, máj.  

 

5. Informácia z oblasti športu – písomná informácia 

Materiál uviedol Mgr. Marek Porvazník. 

 

Račiansky polmaratón, Račianska desiatka – 27. apríla sa uskutočnil 13. ročník najväčšej športovej akcie 

organizovanej mestskou časťou. Štart a cieľ preteku bol situovaný do športového areálu na Tbiliskej 

ulici. Behu sa zúčastnilo 270 dospelých bežcov a 150 detí. Podujatie dopadlo opäť dobre, všetci 

zúčastnený hodnotili podujatie pozitívne. 

Školský pohár vo futbale, McDonalds Cup – v mesiaci máj prebiehali okresné kolá futbalových turnajov 

pre žiakov základných škôl. Spomedzi račianskych škôl sa najlepšie umiestnila ZŠ Tbiliská, ktorá 

postúpila do krajského kola. 

Olympiáda krasňanských seniorov – olympiáda prebiehala v priestoroch areálu Svet hier a pohybu. 

Seniori súťažili v jednoduchých disciplínach a víťazi boli odmenení peknými cenami.  

Račianska cykločasovka – spomienkové podujatie na Rafaela Krampla bolo súčasťou Račianskych 

hodov. Podujatia sa zúčastnilo 160 cyklistov z celého Slovenska a výťažok zo štartovného putuje deťom 

z detských domovov. 

Turnaj o pohár starostu v stolnom tenise – podujatie prebiehalo v stolnotenisovej hale SSTZ a bolo 

určené pre žiakov základných škôl. Podujatia sa zúčastnilo 64 stolných tenistov.  

Investičné zámery – prebehla VOS na zhotoviteľa na revitalizáciu tenisového kurtu na Sklabinskej 

ulici. Po vybavení ohlášky drobnej stavby je predpokladaný čas začiatku revitalizácie na 1. júnový 

týždeň. V mesiaci máj prebehla údržba ihrísk s umelým povrchom. 

 

Diskusia: 

 

Členovia komisie berú na vedomie informácie z oblasti športu.  

 

6. Návrh na pamätnú tabuľu R. Krampla 

Materiál uviedla PhDr. Jana Maniková. 

 

Račiansky muzeálny spolok prekladá návrh na osadenie pamätnej tabule pre významného račianskeho 

športovca, cyklistu Rafaela Krampla, ktorý by 25. októbra 2024 oslávil svoje 90. narodeniny.  

Pripraviť obsah a návrh tabule môže zabezpečiť RMS, financovanie nákladov zabezpečí MiÚ Rača.  

Umiestnenie tabule navrhujeme nasledovne: 

1. Tabuľa môže byť umiestnená na budove Katolíckeho kultúrneho domu / terajšie sídlo Villa vino 

Rača, vedľa pamätnej tabule cyklistu Vlastimila Ružičku. 

2. Druhou možnosťou je vypracovať návrh na úpravu v parku J. M. Hurbana ako park osobností 

Rače, s architektonickým riešením pre umiestnenie pamätníka - nosný múrik pamätnej tabule s 

kamenným ukončením ako ochrana múrika; veľkosť múrika primeraný tabuli a cieľu. Umiestnenie 

múrikov rôznych osobností pri jednotlivých stromoch, ružových kríkoch a pod. Grafický návrh vieme 

zabezpečiť. 

RMS navrhuje myšlienku bodu 2. V parku by mohlo byť takýchto múrikov niekoľko, v najbližšej 

budúcnosti zvažujeme aj pamätnú tabuľu pre opernú divu, rodenú Račanku,  Editu Grúberovú.  

 

Diskusia: 

Porvazník, je vypracovaný Plán revitalizácie Parku J. M. Hurbana, predloží návrh na umiestnenie tabule 

R. Krampla a prezistí v akom štádiu je projekt revitalizácie parku, prípadne v rámci revitalizácie by sa 

mohlo už súbežne uvažovať o umiestnení pamätnej tabule R. Krampla a Edity Grúberovej.  

 

Členovia komisie zobrali predložený návrh na vedomie s tým, že vedúci Oddelenia kultúry a športu 

Mgr. Marek Porvazník Návrh na pamätnú tabuľu predostrie vedeniu a zašle prekladateľke stanovisko 

k návrhu.  
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Maniková J., odhalenie by malo byť dňa 25.10.2024.  

  
7. Rôzne 

 

Diskusia:  

 

Manikova J., informovala o Otvorení Výstavy o vinohradníctve v Červenej lisovni NKD dňa 1.6. a 

pozvala prítomných členov pozrieť si výstavu , niečo o histórii viniča a jeho pestovaní, o vinárstve v 

Bratislave a vinohradníctve a vinárstve v Rači. Výstavou nechcú konkurovať archivárom, historikom, 

ani vinohradníkom či vinárom. Touto výstavou by chceli tému priblížiť tým, ktorí o nej veľa nevedia. 

A keďže sú muzeálny spolok, orientovali sa na minulosť. Výstava je tak, ako všetky predchádzajúce, 

otvorená na dopĺňanie ďalších exponátov, fotografií a dokumentov, ak si na niečo spomeniete prineste.  

Nakoľko členovia RMS investovali veľa hodín práce do príprav a inštalácie výstavy, preto má výstava 

trvanie 5. mesiacov. Výstavu si prídu pozrieť deti z MŠ a ZŠ, seniori a mnohí obyvatelia Rače.  RMS 

mal v pláne robiť výstavu v spolupráci s RVS, ale zapojilo sa bohužiaľ len málo vinárov.  

 

Marta Štefánková poďakovala prítomným za účasť. 

                 

  

             

                         Marta Štefánková 

           podpredsedníčka 

 

 

 

Zapísala: Dana Ölvecká 

Dňa 5.6.2024. 

 


